

De Projectinrichter

www.deprojectinrichter.com
088 - 650 12 34

ClassiCon

Classic Contemporary Design
Munich Series, Sauerbruch Hutton





Das Museum.

The museum.

Moderne Kunst des 20. und 21. Jahrhunderts verdient ein ebenso modernes Gebäude und die dazu passenden Möbel. Dieser spannenden Aufgabe stellten sich die Berliner Architekten Sauerbruch Hutton, als sie den Auftrag für das Museum Brandhorst in München bekamen.

Für das Museum, das 2009 eröffnet wurde, wurden drei verschiedene Sitzmöbel entworfen, die in der Cafeteria, im Foyer und in den Besprechungs- und Vortragsräumen ihren Einsatz fanden. ClassiCon entwickelte die Entwürfe in enger Zusammenarbeit mit den Architekten zur Serienreife. Neben der formalen und qualitativ anspruchsvollen Zielsetzung wurde die starke Beanspruchung im öffentlichen Raum berücksichtigt und die Belastbarkeit durch diverse Testverfahren sichergestellt. Zusammen entsteht ein Ensemble, das sowohl in öffentlichen wie auch privaten Bereichen eine formschöne Einheit bildet.

Modern art of the 20th and 21st centuries deserves an appropriate setting, with a building and its furniture that is just as modern. Berlin architects Sauerbruch Hutton were thus faced with an exciting challenge when asked to design the Museum Brandhorst in Munich. Three different seating solutions were developed for the museum that opened in 2009 – for the cafeteria, the foyer, the conference and lecture rooms as well as the lounge. ClassiCon developed the designs to the point of series production in close collaboration with the architects. Along with demanding expectations in terms of form and quality, the typical wear and tear that the furniture would be subjected to in the public space had also to be taken into consideration. Its durability was ensured by means of various tests. Together a harmonious ensemble is created for use either in the public or private realm.



Die Designer.

The designer.



Louisa Hutton und Matthias Sauerbruch studierten an der Architectural Association London. 1995 bis 2007 hatte Matthias Sauerbruch Lehrstühle an der Technischen Universität Berlin und der Akademie der Bildenden Künste Stuttgart. Die beiden lehren seit 2007 an der Harvard Graduate School of Design. Die Architekten Louisa Hutton und Matthias Sauerbruch haben eine individuelle Architektursprache entwickelt, die dem Büro Sauerbruch Hutton seit seiner Gründung 1989 internationalen Ruf verliehen hat. Ihr ganzheitlicher Planungsansatz vom Städtebau bis zum Möbeldesign verbindet Funktionalität mit hohem architektonischen Anspruch, Sinnlichkeit und ökologischer Nachhaltigkeit. Die Projekte von Sauerbruch Hutton, darunter das Umweltbundesamt in Dessau (2005) und das Museum Brandhorst in München (2008) wurden mit zahlreichen Preisen ausgezeichnet. Ihr erstes Hochhaus, die GSW Hauptverwaltung in Berlin (1999), ist seit 2009 Teil der Architektursammlung des MoMA in New York.

Louisa Hutton and Matthias Sauerbruch studied at the Architectural Association of London. From 1995 to 2007 Matthias Sauerbruch held professorships at the Technical University of Berlin and the State Academy of Art and Design, Stuttgart. Both have been teaching at the Harvard Graduate School of Design since 2007. Architects Louisa Hutton and Matthias Sauerbruch have developed a signature architectural language that has brought the Sauerbruch Hutton agency for architecture, urbanism and design international recognition since its founding in 1989. A holistic approach to planning, from urban development all the way to furniture design, merges functionality with exacting architectural demands, sensuality with environmental sustainability. Sauerbruch Hutton's projects, among them the Federal Environmental Agency in Dessau (2005) and the Brandhorst Museum in Munich (2008), have been awarded numerous prizes. Their first highrise, the GSW Headquarters in Berlin (1999), became part of the architecture collection of the MoMA in New York in 2009.

Essen. Dining.



Gestell in Holz massiv. Rahmen aus Stahlrohr (mit Gummigurten). Polsterung: Polyurethan mit Polyesterwatte. Bezug aus Stoff oder Leder. Details, Farbauswahl und Europäische Normen siehe Preisliste.

Base of solid wood. Frame of steel tubing (with rubber webbing). Upholstery: Polyurethane with polyester fibre. Cover in fabric or leather. Details, colours and European standard tests see price list.

Abmaße: H 81 / B 56 / T 55 / SH 46
Dimensions: H 81 / W 56 / D 55 / SH 46

MUNICH CHAIR 2011



Gestell in Holz massiv. Rahmen aus Stahlrohr (mit Gummigurten). Polsterung: Polyurethan mit Polyesterwatte. Bezug aus Stoff oder Leder. Details, Farbauswahl und Europäische Normen siehe Preisliste.

Base of solid wood. Frame of steel tubing (with rubber webbing). Upholstery: Polyurethane with polyester fibre. Cover in fabric or leather. Details, colours and European standard tests see price list.

Abmaße: H 81 / B 70 / T 55 / SH 46
Dimensions: H 81 / W 70 / D 55 / SH 46

MUNICH ARMCHAIR 2011



Gestell in Holz massiv. Tischplatte mit abgerundeten Ecken aus MDF Echtholz furnier. Details, Farbauswahl und Europäische Normen siehe Preisliste.

Frame of solid wood. Tabletop with rounded edges in clearly varnished MDF veneered with real wood. Details, colours and European standards see price list.

Abmaße: H 74 / B 180/210/240 / T 90/90/100
Dimensions: H 74 / W 180/210/240 / D 90/90/100

MUNICH ARMCHAIR 2011



Wohnen. Home.



Gestell in Holz massiv, klar lackiert oder schwarz gebeizt. Rahmen aus Stahlrohr mit Gummigurten. Polsterung: Polyurethan mit Polyesterwatte. Bezug aus Stoff oder Leder. Details und Farbauswahl siehe Preisliste.

Frame of solid wood, clearly varnished or black-stained. Frame of steel tubing with rubber webbing. Upholstery: Polyurethane with polyester fibre. Cover in fabric or leather. Details and colours see price list.

Abmaße: H 74 / B 164 / T 81 / SH 40
Dimensions: H 74 / W 164 / D 81 / SH 40

MUNICH SOFA 2010



Gestell in Holz massiv, klar lackiert oder schwarz gebeizt. Rahmen aus Stahlrohr mit Gummigurten. Polsterung: Polyurethan mit Polyesterwatte. Bezug aus Stoff oder Leder. Details, Farbauswahl und Europäische Standards siehe Preisliste.

Frame of solid wood, clearly varnished or black-stained. Frame of steel tubing with rubber webbing. Upholstery: Polyurethane with polyester fibre. Cover in fabric or leather. Details, colours and European standard tests see price list.

Abmaße Munich Lounge Chair: H 71 / B 96 / T 71 / SH 41
Dimensions Munich Lounge Chair: H 71 / W 96 / D 71 / SH 41

Abmaße Munich Ottoman: H 71 / B 96 / T 71 / SH 41
Dimensions Munich Ottoman: H 71 / W 96 / D 71 / SH 41

MUNICH LOUNGE CHAIR 2009 | MUNICH STOOL 2012



Gestell in Holz massiv, klar lackiert oder schwarz gebeizt. Tischplatte mit abgerundeten Ecken. Details und Farbauswahl siehe Preisliste.

Frame of solid wood, clearly varnished or black-stained. Tabletop with rounded edges. Details and colours see price list.

Abmaße: H 38 / B 88 / T 58
Dimensions: H 38 / W 88 / D 58

MUNICH COFFEE TABLE 2010





De Projectinrichter 

www.deprojectinrichter.com

088 - 650 12 34